
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

18 maj 2020 KS-2019/3019 1 (34)

Utdragsbestyrkande:

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 18 maj 2020

Tid Klockan 17:00 – 18.05

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.

Beslutande Se bifogade uppropslistor

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Inga närvarande ej tjänstgörande ersättare. 

Utses att justera Anders Lönroth (MP) och Jelena Drenjanin (M)

Justeringens tid 27 maj 2020 Paragrafer 1-21 

Underskrifter

Ester Andréasson 
Sekreterare

Erik Ottoson
Ordförande

Anders Lönroth Jelena Drenjanin 
Justerare Justerare
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BEVIS 
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 18 maj 2020

Protokollet har justerats den 27 maj 2020

Anslaget sattes upp den 28 maj 2020 

Anslaget tas ner den 19 juni 2020 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 18 juni 2020

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se

Underskrift
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Uppropslista 2020-05-18
31 ledamöter   

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

1. Sara Heelge Vikmång (S)

2. Daniel Dronjak (M)

3. Arnold Boström (SD)

4. Rasmus Lenefors (S)

5. Christina Eklund (M)

6. Nujin Alacabek (V)

7. Malin Danielsson (L) Samtliga 

8. Eeva Laine (S)

9. Jelena Drenjanin (M)

10. Christian Ottosson (C)

11. Anders Lönroth (MP)

12. Ingalill Söderberg (DP)

13. Mats Arkhem (SD)

14. Rikard Lingström (S) Samtliga 

15. Erik Ottoson (M)

16. Dennis Åström Ullström (KD) Samtliga 

17. Niklas Bougt (V)

18. Michaela Lööf (S)

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)

20. Lars Björkman (HP) Samtliga

21. Pran Malhotra (S)

22. Martin Nigals (SD)

23. Love Bergström (M) Samtliga

24. Bo Källström (L)

25. Shewen Nysmed (S) Samtliga

26. Karin Adolfsson (C) Samtliga

27. Gunilla Helmerson (M) Samtliga

28. Carina Sundström (MP) Samtliga

29. Sonia Benavente (V) Samtliga

30. Aza Cheragwandi (S)

31. Leif Dyrvall (DP) Samtliga
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Uppropslista 2020-05-18

30 ledamöter 

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

32. Ann Clewett (SD) Samtliga

33. Peter Höög (M) Samtliga

34. Ann-Marie Högberg (S)

35. Jennifer Lind (M)

36. Claes Thim (S) Samtliga

37. Karl Henriksson (KD)

38. Sofia Knutz (L)

39. Sven Pernils (SD) Samtliga

40. Johanna Bergman (M) Samtliga

41. Olov Hamilton (V) Samtliga

42. Anneli Sjöberg (S)

43. Caroline Örtholm (M) Samtliga

44. Henrik Juhlin (C)

45. Yossi Sigal (S) Samtliga

46. Anders Abel (MP)

47. Kennet Bergh (M)

48. John Clewett (SD) Samtliga

49. Kamile Ünver (S) Samtliga

50. Patrik Willingstam (DP)

51. Britt Björneke (V)

52. Mats Österholm (M) Samtliga

53. Erling Karlsson (S) Samtliga

54. Lisbeth Krogh (HP)

55. Chris Smith (L) Samtliga

56. Björn Karlsson (M) Samtliga

57.  Margareta Vikgren (S) Samtliga

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga

59. Nicolas Holst (M) Samtliga

60. Fredrik Fjällström (S) Samtliga

61. Tomas Selin (C) Samtliga 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 1

Diarienummer KS-2020/93.901

Anmälan av ny ersättare i kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ordförande anmäler från länsstyrelsen inkomna protokoll med följande innehåll:

 Jessica Ericsson (L) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med 
den 6 maj 2020 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter Anders 
Jönson).
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 2

Beslut rörande inlämnade frågor

Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har inga frågor inkommit.  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 3

Svar på nya frågor

Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har inga frågor inkommit, således 
utgår ärendet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 4

Diarienummer KS-2020/495.110

Svar på interpellation ställd av Rikard Lingström (S) till kultur-
och fritidsnämndens ordförande, Bo Källström (L) - Varför 
satsar inte Huddinge på biblioteken?

Sammanfattning
Interpellanten Rikard Lingström (S) har anmält att han önskar återta den ställda 
interpellationen, varför ärendet utgår.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 5

Information från kommunrevisionen

Vid dagens sammanträde med kommunfullmäktige föreligger ingen information från 
kommunrevisionen.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 6

Diarienummer KS-2019/1808.915

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)

Vid dagens sammanträde med kommunfullmäktige föreligger inga statistikrapporter 
från socialnämnden, gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden samt vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453).
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 7

Diarienummer KS-2017/1007.104

Ta bort baren i Trångsund och lägg en simbassäng där - svar 
på medborgarförslag

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 15 januari 2020, avslås medborgarförslaget.

Sammanfattning
Amanda Björklund inkom den 29 mars 2017 med ett medborgarförslag om att ta bort 
baren i Trångsunds centrum och bygga en simbassäng där istället.
 
Det finns i dagsläget en restaurang och bar i Trångsund centrum i ett hus som ägs av 
det kommunala bolaget Huge bostäder AB. Huge bostäder AB har lämnat in en 
ansökan om planbesked för att kunna utveckla sin fastighet, som de också fått ett 
positivt beslut om. Det finns dock inga planer på en simhall på fastigheten.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Förslagsställaren
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 8

Diarienummer KS-2020/481.118

Uppföljning av Hållbart Huddinge 2030

Kommunfullmäktiges beslut
”Sammanfattning av hållbarhetsrapport 2020”, bilaga 2, till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 mars 2020, godkänns.

 
Sammanfattning
I juni 2012 antogs långsiktiga mål för en hållbar och önskvärd samhällsutveckling i 
Huddinge kommun till år 2030 och samtidigt beslutades att en hållbarhetsrapport ska 
tas fram en gång per mandatperiod för att följa upp hur väl kommunen är på väg mot 
de uppställda målen. Den första hållbarhetsrapporten ”På väg mot Huddinge 2030” 
kom 2014. Det pågår ett arbete med att ta fram en ny målstruktur och styrmodell där 
frågan om långsiktig styrning och hållbarhet hanteras.
 
2015 antog världens länder Agenda 2030 med 17 globala mål för hållbar utveckling. 
Agenda 2030 ska vara vägledande i alla beslut FN och länder fattar fram till 2030. 
Regeringar, civilsamhället, den privata sektorn och andra förväntas bidra till arbetet 
med målen. Hållbarhetsrapport 2020 har samordnats med Agenda 2030.
 
FN:s senaste rapport ”Sustainable Development Report 2019” varnar för effekterna 
av klimatförändringar och ökande ojämlikhet mellan och inom länder. I rapporten 
”Genomförandet av Agenda 2030 i Sverige - Statistisk lägesbild 2019” (SCB) så 
framkommer att Sveriges sammanfattningsvis har tre utmaningar kring att miljömål 
inte nås samt att ojämlikhet och våld inte minskar.
 
Länsstyrelsen Stockholm tog under 2019 för första gången fram en analys av Agenda 
2030 och konstaterar att länet inte kommer nå huvuddelen av miljömålen samt att 
med nuvarande ambition nås inte mål om jämställdhet, minskad ojämlikhet, hållbara 
städer och samhällen samt fredliga och inkluderande samhällen.
 
Rådet för främjande av kommunala analyser, RKA, har tagit fram ca 50 nyckeltal 
kring Agenda 2030 i kolada.se. I jämförelser med andra kommuner ligger Huddinge 
väl till kring exempelvis elever i åk 9 behöriga till gymnasium, ekologiska livsmedel 
samt miljöbilar, men sämre till kring exempelvis valdistrikt med lägst valdeltagande, 
invånare som avstår från att gå ut ensam och trångboddhet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 8

Diarienummer KS-2020/481.118

I uppföljning av Hållbart Huddinge 2030 - hållbarhetsrapport 2020 framkommer att 
Huddinge är en kommun som växer och där fler förvärvsarbetar och får högre 
utbildningsnivåer, förbättrad hälsa och rikligt med uppskattade samt tillgängliga 
grönområden, styrkor som pekar mot hållbar utveckling.
 
Men Huddinges hållbarhetsrapport visar också på utmaningar med negativ 
klimatpåverkan, ojämlika levnadsvillkor mellan grupper och kommundelar, samt 
behov av fler arbetstillfällen inom kommunen.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att kommunstyrelsen bör föreslå fullmäktige att 
godkänna den bilagda ”Sammanfattning av hållbarhetsrapporten 2020”.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Christian Ottosson 
(C), Ingalill Söderberg (DP), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V).
 
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C) och Ingalill Söderberg (DP) yrkar att 
fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 8.1 till detta protokoll.
 
Anders Lönroth (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 8.2 till detta protokoll.
 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 8.3 till detta protokoll.

Beslutet delges
Samtliga nämnder
Huge Bostäder AB
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 9

Diarienummer KS-2020/605.804

Miljöbokslut 2019

Kommunfullmäktiges beslut
Klimat- och stadsmiljönämndens förslag till miljöbokslut för 2019 godkänns.

Sammanfattning
I februari 2017 beslutade kommunfullmäktige om Miljöprogram 2017-2021. 
Miljöprogrammet ska följas upp varje år. Uppföljningen redovisas i kommunens 
webbaserade verktyg, Miljöbarometern och i ett miljöbokslut.
 
Miljöbokslutet 2019 redovisar enbart de mål och mått där uppdaterade resultat för 
2019 finns eller där aktiviteter har genomförts under året.
 
Klimat- och stadsmiljönämndens uppföljning av miljöprogrammet för 2019 visar att 2 
mål har mycket god måluppfyllelse, 44 mål har god måluppfyllelse, 14 mål har 
godtagbar måluppfyllelse, 20 mål har ej godtagbar måluppfyllelse och 9 mål är 
svårbedömda. Temaområdena har även bedömts i sin helhet.
 
Området Klimat och luft har godtagbar måluppfyllelse, Vatten ej godtagbar 
måluppfyllelse, Biologisk mångfald och friluftsliv god måluppfyllelse, 
Markanvändning och samhällsplanering godtagbar måluppfyllelse, Gifter i miljön 
godtagbar måluppfyllelse samt Informera och engagera godtagbar måluppfyllelse.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att klimat- och stadsmiljönämndens förslag 
till miljöbokslut för 2019 godkänns.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Aza Cheragwandi (S), Jennifer Lind (M), 
Britt Björneke (V), Anders Lönroth (MP) och Mats Arkhem (SD).
 
Christian Ottosson (C), Jennifer Lind (M) och Mats Arkhem (SD) yrkar att 
fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 9

Diarienummer KS-2020/605.804

Protokollsanteckningar
Aza Cheragwandi (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 9.1 till detta protokoll.
 
Britt Björneke (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 9.2 till detta protokoll.
 
Anders Lönroth (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 9.3 till detta protokoll.

Beslutet delges
Klimat- och stadsmiljönämnden
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Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 10

Diarienummer KS-2020/158.111

Sammanträdestider för kommunfullmäktige 2021

Kommunfullmäktiges beslut
Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2021 fastställs i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 25 mars 2020.

Sammanfattning
Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2021.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Samtliga nämnder
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Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 11

Diarienummer KS-2020/93.901

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att befria Jessica Ericsson (L) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige.

att befria Pia Berkman (KD) från uppdraget som ledamot i förskolenämnden.

att befria Kaija Jansson (KD) från uppdraget som ersättare i klimat- och 
stadsmiljönämnden.

att befria Andreas Lindgren (M) från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden.

 

Kommunfullmäktige beslutar vidare

att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd för utseende av ny 
ersättare i kommunfullmäktige efter Jessica Ericsson (L).
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Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 12

Diarienummer KS-2020/93.901

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider:

Ny ledamot i förskolenämnden för perioden till och med den 31 december 
2022
Roksana Schnittger (KD) Efter Pia Berkman

Ny ersättare i klimat- och stadsmiljönämnden för perioden till och med 
den 31 december 2022
Alexander Nayis (KD) Efter Kaija Jansson

Ny ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022
Carina Tärnsby (M) Efter Andreas Lindgren

Sammanfattning
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar för vart och ett av de aktuella valen om fullmäktige kan besluta i 
enlighet med val-PM:et, och finner att så är fallet för samtliga dessa val.
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Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 13

Diarienummer KS-2019/839.119

Utred möjligheterna till att upplåta mer kommunal mark för 
koloniträdgårdar - svar på motion väckt av Sven Pernils (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid kommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Sven Pernils (SD) har väckt en motion om att utreda möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar. Motionären föreslår att kommunstyrelsen ges i 
uppdrag att undersöka efterfrågan på koloniträdgårdar i Huddinge kommun och att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att utforska möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar.
 
Kolonilotter bidrar med grönska och mötesplatser i stadsrummet och främjar 
rekreation, social hållbarhet och biologisk mångfald. Många ekosystemtjänster kan 
kopplas till denna typ av verksamhet.
 
Huddinge står inför en stark expansion, vilket ökar konkurrensen om marken. Många 
olika funktioner ska få plats på en begränsad yta. Kolonilotter och andra typer av 
stadsodling tillskapar värden men alla markanspråk behöver vägas mot varandra.
 
I stadsutvecklingsarbetet görs bedömningar av hur marken ska användas för att 
tillgodose behov och skapa många olika kvaliteter och det är i det arbetet som 
avvägningar av hur marken ska användas får hanteras. I de utvecklingsplaner som tas 
fram i våra utvecklingsområden utreds vilken markanvändning som är möjlig och 
lämplig varför en särskild översyn av mark för detta ändamål inte bedöms nödvändig.
 
Med hänvisning till förvaltningens synpunkter föreslås kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 14

Diarienummer KS-2018/3019.119

Försök med köttfri månad i Huddinges skolor - svar på 
motion väckt av  Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Olov 
Hamilton (V), Konrad Hylten (V) och Sonia Benavente (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid kommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Olov Hamilton, Konrad Hyltén och Sonia Benavente 
(samtliga V) har den 17 december 2018 inkommit med en motion med förslag om 
försök med köttfri månad i Huddinge grundskolor.
 
Motionärerna anför att animalieproduktionen står för cirka 15 procent av det totala 
utsläppet av växthusgaser. För att rädda klimatet anser motionärerna att 
köttkonsumtionen behöver gå ner till cirka 20 kilo kött per person och år. 
Motionärerna anser därför att Huddinges skolor, som varje dag serverar mat till 
tusentals Huddingebarn, kan göra en insats för att minska köttkonsumtionen.
 
Med hänvisning till detta yrkar motionärerna:
- Att ett försök görs med en köttfri månad i alla Huddinges grundskolor.
 
Motionen har remitterats till grundskolenämnden och synpunkter har inhämtats från 
miljö- och bygglovsförvaltningen.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är viktigt att arbeta med 
hållbarhetsfrågorna för att minska skolmåltidernas negativa inverkan på klimatet. 
Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning är att skolorna redan idag bedriver ett 
aktivt och målmedvetet arbete som på olika sätt utgör viktiga åtgärder för att minska 
skolmåltidernas negativa effekter på klimatet.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser dock inte att ett försök med en köttfri månad 
skulle vara det mest effektiva eller lämpliga sättet att minska skolmåltidernas 
klimatpåverkan. En köttfri månad skulle visserligen minska köttintaget under den 
specifika perioden, men förvaltningen anser att det finns andra åtgärder som på ett 
bättre sätt bidrar till att minska grundskolornas negativa inverkan på klimatet, till 
exempel att aktivt arbeta för att minska matsvinnet och att uppmuntra eleverna i 
grundskolan att välja vegetarisk kost genom att erbjuda detta som alternativ till 
måltider med kött.
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Därtill vill förvaltningen lyfta fram vikten av att måltiderna som serveras i 
kommunens grundskolor ska grundas på vetenskap och beprövad erfarenhet. Det är 
därför positivt att grundskolorna följer Livsmedelsverkets rekommendationer vid 
planeringen av grundskolornas måltider. Den så kallade ”Måltidsmodellen” ger ett 
helhetsperspektiv på bra måltider och används vid planering och uppföljning av den 
offentliga måltidsverksamheten. Med ett sådant helhetsperspektiv kan grundskolorna 
erbjuda hållbara måltider som samtidigt är näringsmässigt anpassade till skolbarnen.
 
Med hänvisning till ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Huddinge kommun ska inte främja osund konkurrens – svar 
på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Claes Thim (S) 
och Aza Cheragwandi (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid kommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
En motion har inkommit till Kommunfullmäktige den 18 mars 2019, innebärande att 
kommunen inte ska främja osund konkurrens, genom att följa Arbetsmiljöverkets 
rekommendationer för krav i upphandling på arbetsmiljö.
 
Det finns företag som fuskar med skatter, arbetsvillkor och arbetsmiljö och 
därigenom kan konkurrera ut seriösa företag. Motionärerna föreslår att Huddinge 
kommun ska ställa högre krav på arbetsmiljö i företag som lämnar anbud och blir 
leverantörer till kommunen genom upphandling. Kraven behöver också följas upp 
och det ska finnas tydliga regler om konsekvenser för företag som bryter mot 
uppställda krav.
 
Alla arbetsgivare som har arbetstagare (anställda eller inhyrda) som utför arbete i 
Sverige ska följa arbetsmiljölagen och föreskrifterna om systematiskt 
arbetsmiljöarbete. Företag som lämnar anbud för att bli leverantör till kommunen 
förutsätts följa alla gällande lagar och förordningar.
 
Arbetsmiljöverket har tillsynsansvar för arbetsmiljöarbetet och Skatteverket har 
tillsynsansvar för skatter och moms. Kommunens uppdrag är att ställa och kontrollera 
eventuella tillkommande krav, som inte regleras i lag.
 
Lag om offentlig upphandling, LOU 2016:1145 är en processlagstiftning som styr hur 
upphandlingar ska genomföras. Kommunens upphandlingsprocess följer 
upphandlingslagen och har därmed inbyggda kontroller för bland annat dessa frågor.
 
Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad med motiveringen att 
motionärernas frågeställningar redan hanteras inom kommunens 
upphandlingsprocess.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

25 (34)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 18 maj 2020 § 16

Diarienummer KS-2019/2384.119

Utträde ur Mälardalsrådet – svar på motion väckt av Mats 
Arkhem (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 
januari 2020, ska motionen avslås.

Sammanfattning
Motion om utträde ur Mälardalsrådet väcktes av Mats Arkhem (SD) i 
kommunfullmäktige den 30 september 2019.
 
Motionären anser att Mälardalsrådet var en bra idé i grunden men att det finns skäl att 
minska antalet överflödiga politiskt styrda instanser, främst med syftet att spara 
skattebetalarnas pengar men även för att förenkla och precisera de ”politiska 
apparaterna till sina kärnuppdrag”. Mot den bakgrunden föreslår motionären att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att ansöka om utträde ur Mälardalsrådet.
 
Mälardalsrådet är en intresseorganisation för kommuner och regioner i Stockholm-
Mälarregionen som är ideellt och politiskt styrd. Mälardalsrådet bildades 1992 då 
politiker från olika delar av Stockholm-Mälarregionen såg ett behov av större 
samverkan för att möta den tilltagande urbaniseringen och befolkningstillväxten i 
regionen.
 
Medlemskostnaden för Huddinge kommun är inte hög (145 tkr) jämfört med den 
nytta en storregional mötesplats ger medlemmarna i form av ett nätverk som spänner 
över kommun- och regiongränser och underlättar regional kompetensförsörjning och 
skapar samverkansytor Huddinge annars inte skulle ha haft. Ett bra exempel på det är 
den storregionala systemanalysen ”En Bättre Sits”, som omfattar sju län och är en 
gemensam plan för framtida infrastruktur och transporter som innehåller konkreta 
förslag för hur regionen fram till år 2030 ska kunna möta ökad befolkningstillväxt 
och arbetsmarknadens krav.
 
Mot bakgrund av det avvisar kommunstyrelsens förvaltning motionärens förslag och 
föreslår kommunstyrelsen att avslå motionen.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Karl Henriksson (KD) och Martin Nigals 
(SD).
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Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
motionen.
 
Karl Henriksson (KD) yrkar fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Karl Henrikssons (KD) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhem (SD) och Martin Nigals (SD) yrkande, och 
finner härvid att fullmäktige bifaller Karl Henrikssons (KD) yrkande. Fullmäktige 
beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer i kommunfullmäktige
Mats Arkhem (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
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Diarienummer KS-2019/2514.119

Individanpassade måltider för att förhindra undernäring i 
Huddinges äldreomsorg – svar på motion väckt av Sara 
Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid kommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
I kommunfullmäktige den 30 september 2019 väcktes motionen ”Individanpassade 
måltider för att förhindra undernäring i Huddinges äldreomsorg” – av Sara Heelge 
Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S).
 
I motionen kan man läsa att undernäring är en av de största utmaningarna inom 
äldreomsorgen. Förslagsställarna vill att måltiderna i äldreomsorgen i högre grad än 
idag ska utgå från individens behov och önskemål, främja aptit och matglädje och bli 
en tydligare del av omvårdnaden.
 
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd.
 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar precis som motionärerna att människor 
lever allt längre vilket också ställer höga krav på kommunens resurser och att de 
anpassas utifrån äldres behov.
 
Motionärernas förslag ”att maten i Huddinges äldreomsorg i så stor utsträckning som 
möjligt ska vara individuellt anpassad för att möta varje individs näringsbehov och 
utgå från de senaste nordiska näringsrekommendationerna” är, mot bakgrund av vad 
som framgår av vård- och omsorgsnämndens remissvar, till övervägande del redan 
uppfyllt.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen ska anses besvarad. 

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Diarienummer KS-2019/2524.119

Gratis mensskydd för Huddinges unga - svar på motion väckt 
av Niklas Bougt (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 19 februari 2020, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
Niklas Bougt (V) har den 30 september 2019 inkommit med en motion om gratis 
mensskydd för Huddinges unga. I motionen föreslås mensskydden finnas tillgängliga 
i skolor och på ungdomsmottagningar.
 
Motionen har remitterats till socialnämnden, grundskolenämnden och gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden.
 
Kommunens grund- och gymnasieskolor erbjuder redan idag elever möjligheten att 
hämta gratis mensskydd på skolsköterskans expedition. Således finns mensskydd 
tillgängligt under skoldagen för elever som är i behov av detta.
 
Med hänvisning till vad som framförts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att motionen ska anses besvarad.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V) och Christina Eklund (M).
 
Niklas Bougt (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.
 
Christina Eklund (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.  

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Christina Eklunds (M) 
yrkande mot bifall till Niklas Bougts (V) yrkande, och finner härvid att fullmäktige 
bifaller Christina Eklunds (M) yrkande. Fullmäktige beslutar således i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
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Reservationer i kommunfullmäktige
Niklas Bougt (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget förslag.

Beslutet delges
Remissinstanserna
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Öppna en fritidsgård i Masmo/Vårby Haga - svar på motion 
väckt av Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S), Kamile Ünver 
(S) och Göran Hallberg (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid kommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S), Kamile Ünver (S) och Göran Hallberg (S) har 
den 4 november 2019 inkommit med en motion där de föreslår att kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att påbörja arbetet med att öppna en fritidsgård i 
Masmo/Vårby Haga.
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att tillgängligheten är viktig för att möjliggöra 
för ungdomar att kunna delta i de ungdomsverksamheter som kommunen 
tillhandahåller.
 
Förvaltningen gör bedömningen att det inte är ekonomiskt försvarbart att öppna en ny 
fritidsgård i Masmo/Vårby Haga, sett till antalet ungdomar i området som skulle 
besöka fritidsgården.
 
Kultur- och fritidsnämnden har i sitt remissvar lyft fram flera exempel på 
fritidsaktiviteter för ungdomar i anslutning till Masmo/Vårby Haga.
 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig bakom kultur- och fritidsnämndens 
intentioner att samordna den verksamhet som redan finns. Förutsatt att så görs ser 
förvaltningen att det finns goda möjligheter att tillhandahålla ett rikt fritidsutbud för 
unga, istället för att öppna en ny fritidsgård.
 
Med hänvisning till vad som framförts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att förslaget i motionen ska avslås.

Överläggning i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer

Kommunfullmäktiges beslut
1. De inlämnade motionerna samt interpellationen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motioner inlämnats: 

 Motion väckt av Mats av Arkhem (SD), Sven Pernils (SD), Ann Clewett 
(SD), Martin Nigals (SD) och John Clewett (SD) om att häva stöd till och 
samarbete med studieförbundet Ibn Rushd

 Motion väckt av Mats Arkhem (SD) om digital motionsbank

 Motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S) om att 
återuppta kommunaliseringen av hemsjukvården

 

Vidare har följande interpellation inlämnats:

 Interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalrådet Karl 
Henriksson (KD) om Covid-19 inom äldreomsorgen i Huddinge
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Delgivningar 

Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige.
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